
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 19. 3. 2025 od 17:00 do 19:00 hodin 
v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 

 
Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Pavel Břicháček, Jan Mareš, Terezie Nohýnková, Jana Podzimková,  
   Alena Ševců, Jiří Šimůnek, Jana Šťastná, Jan Štěpán, Martina Štrojsová 
Omluven: Luboš Dvořáček, Václav Luka 
Nedostavili se: - 
 

 PROGRAM: 

1. minulá usnesení komise a reakce rady města 

2. aktuální situace GLP a odůvodnění doporučení komise ohledně záměru 

3. žádost o kácení (Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a. s.) 

4. výstavba 2 zkusných ploch na Horce, hodnocení pokusu 

5. výroční zpráva OLH za rok 2024 

6. stav přípravy na rekonstrukci parku u nádraží 

7. strategický plán města na roky 2016-2026, akční plán města pro rok 2023 – jaký je stav a možnosti dalších 

aktivit v oblasti životního prostředí + informace o plánovaném strategickém plánu od roku 2027 

8. plánované výsadby v krajině v roce 2025 

 

1. Minulá usnesení komise a reakce rady města 
A. Ševců představila reakce rady města na jednotlivá usnesení komise z minulých jednání. K usnesením z minulého 

jednání komise (11. 12. 2024) byly zařazeny samostatné body do programu (bod 2. aktuální situace GLP a 

odůvodnění doporučení komise ohledně záměru a bod 4. výstavba 2 zkusných ploch na Horce, hodnocení pokusu). 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města v případě revitalizace tůně v remízu Černava navrhnout řešení ve 

formátu J. Štěpán, Z. Hýzler, zástupci města a ČSOP Klenice.  Komise dále doporučuje jít spíše cestou více menších a 

mělčích tůní za použití lehčí mechanizace. Rada města souhlasí s návrhem postupu. Akce byla zařazena do rozpočtu 

města na rok 2025, rada požaduje navržené řešení projednat se zástupci odboru komunálního hospodářství. J. 

Štěpán a O. Šindelář informovali o provedené revitalizaci tůně Z. Hýzlerem. Byla odstraněna náletová vegetace, 

vyhloubena (po diskuzích) 1 větší mělká tůň (v jednom místě prohloubena). Zemědělci navezli cca 140 m3 vody, ale ta 

během týdne vsakem zmizela. Dle dohody se vyčká (cca 1-2 roky), zda se podloží ucpe přirozeně (tlejícími listy), 

případně proběhne zajílování tůně. 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města projednat s právničkou města a zástupci odboru životního 

prostředí možné kroky, jak strom (dub u náměstí) a jiné významné stromy na území města ochránit. Komise dále 

doporučuje prověřit možnost instalace kamery v blízkosti stromu. Jedná se o strom na soukromém pozemku. 

Nezbývá než provádět pravidelné vizuální kontroly. J. Mareš komisi informoval, že byla na sloup VO umístěna 

fotopast. 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města zahájit proces obnovy aleje podél krajské silnice z Hoškovic do 

Březiny. Komise dále doporučuje projednat revitalizaci aleje s KSÚS a obcí Březina. Rada města pověřila J. Mareše k 

projednání obnovy s KSÚS. Proběhla dílčí náhradní výsadba podél krajské komunikace Hoškovice-Březina ze strany 

KSÚS. O. Šindelář informoval, že KSÚS ani obec Březina nemají o spolupráci na sázení zájem. 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města projednat s vedením provozovny MAHLE Behr možnost omezení 

světelného smogu. Rada města pověřila vedení města svolat schůzku k danému problému s ředitelem výrobního 

závodu. Proběhla schůzka s vedením firmy. Jednatel přislíbil, že bude světelný smog řešit. A. Ševců si dala za úkol 

vrátit věc s odstupem k řešení komisi. 

 

https://www.mnhradiste.cz/radnice/investice-a-projekty/ukoncene/strategicky-plan
https://www.mnhradiste.cz/data/soubory/2023/akcni-plan-2023-final-2.xlsx


2. Aktuální situace GLP a odůvodnění doporučení komise ohledně záměru 
Na minulém jednání komise (11. 12. 2024) přijala komise usnesení a rada na něj odpověděla následovně: 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města minimalizovat nebo v ideálním případě nerealizovat záměr 

společnosti GLP. Rada města bere na vědomí postoj komise a požaduje konkrétní odůvodnění nevhodnosti záměru 

v uvažované lokalitě, nebo zdůvodnění na základě čeho vyžadovat zmenšení záměru. 

J. Mareš představil projednávanou územní studii, kterou předložil investor k připomínkování městu. Město má 

možnost studii připomínkovat nebo navrhovat úpravy, ale ne záměr zablokovat. Rozhodnutí o schválení územní 

studie je na orgánu územního plánování MěÚ. Upozornil, že dle územního plánu obce mohou skladovací prostory 

činit jen 30 % zástavby lokality, nebo musí souviset s výrobou. Nezastavěná plocha musí činit 40 % záměru. 

A. Ševců upozornila, že město může po investorovi požadovat posouzení vlivu na životní prostředí (tzv. EIA). Proběhla 

diskuze a komise k tomuto bodu přijala usnesení viz níže. 

3. Žádosti o kácení (Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a. s.) 
J. Bičíková představila návrhy na kácení 5 dřevin vyžadující povolení ve Dvořákově ul., které jsou vyvolané přeložkami 

kanalizace, vodovodu a plynu (Příloha č. 1). Komise o žádosti diskutovala a přijala k bodu usnesení viz níže. 

4. Výstavba 2 zkusných ploch na Horce, hodnocení pokusu 
Na minulém jednání komise (11. 12. 2024) přijala komise usnesení a rada na něj odpověděla následovně: 

Komise pro životní prostředí souhlasí s návrhem odborného lesního hospodáře ohledně řešení potenciálních škod na 

lesních porostech vinou přemnožení zvěře a doporučuje radě města výstavbu 2 zkusných ploch, dále navrhuje 

seznámit členy komise s metodickým postupem a přizvat členy komise k hodnocení pokusu. Rada města souhlasí 

s navrhovaným postupem, a tedy i výstavbou zkusných ploch. 

J. Šimůnek představil dosavadní postup, kdy vytipoval 4 zkusné plochy (3 na Horce, 1 na Černavě) a zatím probíhá 

pozorování ploch. Cílem pozorování je zjistit, jaký je vliv zvěře na přirozenou obnovu lesa. Později v letošním roce by 

plochy měly být oploceny. Na Horce by měly být sledovány porosty douglasky, javoru klen a dubu. 

5. Výroční zprávu OLH za rok 2024 
J. Šimůnek dále představil zprávu OLH za rok 2024 (Příloha č. 2). Prošel činnosti, které byly prováděny (pěstební a 

těžební činnost na několika lokalitách; vyřezání buřeně, výsadba a oplocenky v Podolí, na Sychrově a Horce; nahodilá 

těžba; dotační příspěvky; náklady a výnosy) a představil plán prací pro rok 2025 (zalesnění 2 lokalit na Horce; údržba 

zalesněných porostů; riziková těžba v lesoparku; nahodilé těžby). 

Komise diskutovala o rozšíření některých druhů stromů na Horce. Ohledně javoru babyka zazníval názor, že není 

v porostu žádoucí. Na zachování aleje douglasky byl různý názor. Převažoval ale postoj, že jde o poměrně velký 

unikát, který by bylo vhodné zachovat. Komise přijala k bodu usnesení viz níže. 

6. Stav přípravy na rekonstrukci parku u nádraží 
A. Ševců požádala zástupce města o informace ohledně stavu přípravy parku u nádraží.  

O. Šindelář a J. Mareš komisi informovali o přípravě zadání nové projektové dokumentace. Ze strany poskytovatele 

dotace (příslib podpory ve výši 13,6 mil. Kč z IROP přes ITI Mladá Boleslav) je požadováno zpracování projektové 

dokumentace autorizovaným krajinářským architektem se zapojením veřejnosti do procesu přípravy. Aktuálně 

probíhá výběr krajinářského architekta ze strany odboru investic města. Jako samostatný projekt je projednávána 

zasakovací nádrž v parku. Realizace by dle dotačních podmínek měla být dokončena do roku 2029. 

7. Strategický plán města na roky 2016-2026 a akční plán města pro rok 2023 
A. Ševců požádala o informace ohledně stávajícího strategického plánu města a naplňování akčního plánu.  

O. Šindelář komisi informoval, že přestože samospráva města podle strategického plánu v mnoha bodech postupuje, 

již od roku 2024 není rozpracováván akční plán. V roce 2026 končí platnost stávajícího strategického plánu. Zhruba 

od podzimu 2025 by mělo proběhnout vyhodnocení stávajícího a příprava nového plánu. Komise bude do procesu 

zapojena. 

 



8. Plánované výsadby v krajině v roce 2025 
O. Šindelář představil plánované výsadby dřevin v krajině.  

Aktuálně probíhá ve spolupráci s ČSOP Klenice příprava žádostí o grantovou podporu z programu Škoda Stromky na 

výsadbu cca 33 stromů v Podolí podél polní cesty od bývalé školy k soše Sv. Vojtěcha východně od obce, a dále cca 14 

stromů v Dnebohu podél polní cesty ke kapli Pany Marie v polích severně od obce. Výsadby by měly být doplněny o 

křovinné patro a berličky pro dravce. Výsadba je plánována na podzim tohoto roku. 

Již v dubnu proběhne výsadba keřů žáky základních škol ve spolupráci organizací ČSOP Klenice, MAP 

Mnichovohradišťsko, 1. a 2. ZŠ, Myslivecký spolek U Obůrky, město MH. 

Dalším připravovaným projektem je vytvoření pěšiny, revitalizace aleje a výsadba nové řady stromů podél silniční 

komunikace od aleje na Káčov, kolem nepoužívaného hnojiště Lipra Pork, směrem k Hněvousickému statku. J. Mareš 

upozornil na nutnost koordinace projektu s územním plánem (navržená cyklostezka). Komise o výsadbách krátce 

diskutovala.  

9.  Diskuze 
J. Mareš seznámil členy komise s novou zákonnou úpravou, která zakazuje pálení domácího biologického odpadu. 

Dále je možné, že bude v případě sucha na „čarodějnice“ vyhlášen úplný zákaz pálení. Později bylo per rollam 

upřesněno, že běžný zákaz pálení se netýká uschlé dřevní hmoty. 

A. Ševců upozornila na akci Ukliďme Česko, která proběhne v sobotu 29. 3. 2025. Účastní se jí osadní výbory a spolky 

ve městě. 

J. Šťastná vznesla dotaz ohledně placení poplatků za odpady: Kdo hlídá placení a případné vymáhání poplatků? J. 

Mareš informoval, že je to v kompetenci referentky finančního odboru, J. Vodákové. 

Na návrh O. Šindeláře a A. Ševců se komise příště sejde ve středu 4. 6. 2025 od 16:00 hod v nové zasedací místnosti 

pod Klubem. 

Komise přijala tato usnesení: 

1. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města požadovat ve věci záměru výstavby hal společností GLP 
posouzení vlivu na životní prostředí (tzv. EIA) a dopracování studie s jasným propočtem zastavěných a 
nezastavěných ploch. Komise žádá o předložení upravené územní studie před jejím schválením (na příští 
jednání komise či k projednání per rollam) a doporučuje projednat ji zastupitelstvem města. Komise dále 
doporučuje posoudit pěší a cyklo- prostupnost areálu severojižním i západovýchodním směrem. (10 pro, 0 
proti, 0 se zdržel) 

2. Komise pro životní prostředí bere na vědomím žádost o kácení od společnosti Vodovody a kanalizace Mladá 

Boleslav, a. s. (10 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

3. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města schválit Zprávu o hospodaření a stavu v lesích města 

Mnichovo Hradiště za rok 2024. (9 pro, 0 proti, 1 se zdržel) 

 

Zapsal: Ondřej Šindelář a Alena Ševců 

Kontrola: členové komise 


